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Има надежда за 
дивата свиня

Изключително съм щастлив, че успях да напра-
вя точно тези снимки. Радостното ми чувство 
се появи при срещите ми с дивите свине, 

защото за мое огромно съжаление през последните 
няколко години бе изключителна рядкост да видиш 
индивиди от този вид.

Африканската чума по свинете (АЧС) нанесе 
огромни щети на дивата свиня (Sus scrofa) в 
България. Тук искам да спомена, че от този дивеч 
имаше толкова много на територията на цялата 
страна, че е имало случаи, в които след среща с 
не толкова атрактивни индивиди не съм проявявал 
интерес за снимане. Толкова много снимки на диви 
свине съм направил през годините, че ако не беше 
се появил някой хубав мъжки глиган или майка с 
малки, щях да направя само няколко кадъра и да 
продължа да търся нещо значимо. След появата 
на АЧС дивата свиня бе така засегната, че съм се 
молил да я срещна някъде и да я снимам.

Сега, когато заснех толкова много малки, си 
казах, че има надежда за вида и с правилните 
грижи и опазването му той ще се възстанови. Ако 
се работи в тази насока много бързо, ще има 
положителни резултати. А добри резултати вече има 
на много от засегнатите преди време от болестта 
места. 

Изключително щастлив пък бях, когато посред 
бял ден ми се появиха двата трофейни глигана. Не 
бях виждал подобно нещо от доста време и опре-
делено бях екзалтиран при срещата ни. 

Снимките на малките диви свине са направени на 
територията на Северозападното държавно предпри-
ятие – Враца, а на глиганите – на територията на 
Южноцентралното държавно предприятие – Смолян.

Текст и снимки: Инж. Цветомир ЦОЛОВ
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